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Uzavírka, kam se podíváš 
Tak by se dala nazvat situace, ve které se tento měsíc ocitlo naše město. 
Nekonečný příběh uzavřené silnice mezi Úholičkami a Velkými Příle-
py se v posledních letech a měsících doplnil o částečnou uzavírku most-
ku v Kralupech přes Zákolanský potok a úplnou uzavírku Hřbitovní 
ulice v Kralupech. Dostat se přes Kralupy na Prahu či Mělník a zpět je 
komplikované. Od dubna nás však sevře mnohem výraznější problém, 
a to je uzavírka silnice 240 mezi Turskem a Velkými Přílepy, jež po-
trvá až do září tohoto roku. Generální oprava silnice 240 od začátku 
Turska až po křižovatku ulic Pražská a Kladenská v Přílepech bude 
znamenat uzavírku v několika etapách až do konce srpna. Tedy podle 
plánovaného harmonogramu. Jízdu autem na Prahu budeme muset 

omezit na trasu přes Úholičky. V jakém stavu je tato silnice všichni, 
kdo jezdíme autem, víme a není to jediná silnice, jejíž povrch je žalost-
ný. Kralupská směr Kralupy je na tom snad ještě hůře. Všechny tyto 
komunikace jsou majetkem Středočeského kraje. Jak dobrým hospo-
dářem kraj je, si každý může domyslet sám. A nejde jen o stavební 
údržbu, ale i úklid komunikací a zimní úklid. Na věc stejně nahlížejí  
i okolní obce, a tak vznikla společná iniciativa svazku obcí Od Okoře  
k Vltavě, která vyvine tlak na zlepšení údržby komunikací. 
Škoda, že není hotové parkoviště v Libušině ulici, které by řidičům 
ulehčilo parkování u nádraží, a místo cest autem by měli větší moti-
vaci přesednout na vlak. Snad se tak stane už příští rok, na kdy je pro 
změnu plánována uzavírka rozpadajícího se mostku v Černém Volu.
Snad alespoň řidičům trochu pomůže mapa s plánem uzavírek publi-
kovaná na straně 16 tohoto čísla novin. Přeji všem řidi-
čům pevné nervy při cestách do okolí a bezpečnou jízdu!

Doc. Ing. Vít Penížek, Ph.D.
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TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v roce 2019

SOBOTA
 
 13. dubna
 11. května
 8. června
 10. srpna
 14. září
 12. října
 9. listopadu

Kontejnery budou v době od 8:00 do 12:00 umístěny na 
obvyklých místech.

KALENDÁŘ AKCÍ
 6. 4. 10:00 Ukliďme Libčice
 12. 4. 18:00 Kino Kotelna 
   - Jeníček a Mařenka
 12. 4. 20:00 Kino Kotelna 
   - Nit z přízraků
 13. 4. 10:00 Velikonoční jarmark
 13. 4. 10:00 Farmářský trh 
   + Velikonoční dílna
 13. 4.  17:00   Vernisáž výstavy 
   Prach Země 
 13. 4. 20:00 Ples hasičů SDH Letky
16. 4. 18:00 Výchova kluků
 27. 4. 10:00 Farmářský trh
 30. 4. 17:00 Pálení čarodějnic

Vítání občánků

15. 6. 2019 se pod záštitou 
vedení města Libčice nad Vltavou

uskuteční akt vítání dětí, které se narodily v období 
od 15. 10. 2018 do 30. 4. 2019.

Pokud máte zájem, aby vaše děťátko bylo přivítáno
mezi občany našeho města, sdělte prosím 

nejpozději do 15. 5. 2019 
na Městský úřad Libčice nad Vltavou 

 jméno a příjmení dítěte, 
datum jeho narození a svou adresu,

 a to buď e-mailem na adresu matrika@libcice.cz, 
osobně u paní Janáčové

 nebo telefonicky na číslech 233101651, 233101656.

Pozvánka s přesným časem bude včas zaslána.

Podmínkou slavnostního obřadu 
je trvalý pobyt dítěte v našem městě!

Markéta Janáčová, matrikářka

NEBEZPEČNÝ ODPAD
16. DUBNA 2019
16:00 -16:40 Letky – křižovatka ul. Letecká s ul.  

K Přívozu - proti bývalé samoobsluze
16:45 -17:30 Libčice – náměstí Svobody
17:35 -18:00 Chýnov – sídliště Pod Saharou u č. p. 

685 - 687 parkoviště u domu

Termíny svozu BIO popelnic

 8. 4. 2019        15. týden

 22. 4. 2019        17. týden
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  3. 4. Zdobení  vajíček
10. 4. Četba Lékaři bez hranic - 2. část
17. 4. Trénování paměti
24. 4. Odpoledne s harmonikou

LIBČICKÁ PLOVÁRNA
20. 4. 2019 od 19:00

RUMTORÁDI
a hosté

27. 4. 2019 od 20:00

RETRO DISCO
DJ Haki

30. 4. 2019

ČARODĚJNICE 
18:00 Zapálení ohně

21:00 Discoparty - DJ Pepino

PLATBY POPLATKŮ ZA ODPAD A PSY
V tomto roce došlo ke změně variabilních symbolů pro 
platby za komunální odpad a psy.
Proto vás žádáme, abyste si předem zjistili nové va-
riabilní symboly a poté platili na účet města č.  
19-0388178349/0800. Každý občan má svůj variabilní 
symbol, tudíž je nutné, aby byly platby provedeny za kaž- 
dého občana zvlášť.  
Informace vám poskytneme telefonicky, emailem či 
osobně na matrice.
Markéta Janáčová, 233 101 651, matrika@libcice.cz

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
Dle zákona č. 561 ze dne 24. 9. 2004, 

§ 34 vyhlašuje ředitelka školy

ZÁPIS DĚTÍ 
DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 

Libčice nad Vltavou

Zápis proběhne dne 
2. 5. 2019 od 12:00 do 16:00 

v Mateřské škole Libčice nad Vltavou.

Náhradní termín 
po telefonické dohodě – tel. 727813875.

Přineste si s sebou rodný list dítěte, 
občanský průkaz a vyplněnou přihlášku. 

(přihlášku lze dodat kdykoliv před zápisem, nejpozději však v den zápisu)

25. 4. 2019 probíhá v MŠ 

„DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ“. 

Těšíme se na vaši návštěvu.
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LED OSVĚTLENÍ
Rád bych se s vámi podělil o zkušenosti s namontovaným LED osvět-
lením na ulici Chýnovská. Montáž byla provedena v prosinci 2017, je 
tedy v provozu už 15 měsíců. Během této doby nebyla na těchto insta-
lovaných LED svítidlech žádná závada. A nebyla ani žádná připomínka 
k jejich funkčnosti z řad občanů. To nás vede k přesvědčení o správnosti 
rozhodnutí tohoto pilotního projektu a rádi bychom nadále pokračovali 
s výměnou sodíkových svítidel na vysokých stožárech v ulicích Letecká, 
Turská a Kralupská, kde jsou svítidla s nejvyšším příkonem. 
Pro ověření návratnosti jsme provedli kontrolní měření pomocí odečto-
vých elektroměrů u jednotlivých stožárů s nově nainstalovanými LED 
svítidly i s původními sodíkovými. U vysokých stožárů s nainstalovanými 
150 W sodíkovými žárovkami byla spotřeba 3,6x vyšší než u LED svíti-
del. U nízkých (tzv. sadových) stožárů, kde jsou sodíkové žárovky s pří-
konem 70 W, je spotřeba oproti LED svítidlům jen 1,5x vyšší. Z měření 
vyplývá, že návratnost bez dotace by byla cca 10 - 12 let u vysokých stožá-
rů a až 40 let u nízkých stožárů. Podrobný přehled s výpočtem vztaženým 
k roční spotřebě naleznete v přiložené tabulce. Z tohoto důvodu bych do 
budoucna doporučoval řešit jen vysoké stožáry a betonové sloupy, kde 
jsou na obojích instalovaná právě sodíková osvětlovací tělesa o příkonu 
150 W. Protože jsou LED svítidla značně drahá, snažíme se ve spolupráci 
se specializovanou firmou zajistit na tuto akci dotaci. 

Současně bych se s vámi rád rozloučil z pozice správce veřejného 
osvětlení z důvodu odchodu do starobního důchodu a předání firmy 
Marel panu Markovi Dvořákovi. 

Svítidlo Spotřeba  Spotřeba za rok MkWh Celkem
 za hodinu  (4000 h/rok)  1 svítidlo za rok
LED   38,46 W 153,84 2325,98    357,82 Kč
Sodík 150W 138,48 W 553,84 2325,98 1288,22 Kč
Sodík 75W   57,69 W 230,76 2325,98    536,74 Kč

František Hudek



Počet obyvatel se v našem městě za posledních 15 let téměř ne-
změnil. Zůstane tento trend zachován, nebo máme očekávat změ-
nu? Kolik obyvatel bude mít město za dalších téměř 15 let? Na 
tuto otázku odpovídá demografická studie, kterou nechalo město 
zpracovat firmou Výzkumy Soukup v rámci strategického plánu.  
K čemu je taková informace dobrá? Růst města je přirozeným pro-
cesem, který však přináší i potřebu plánovat kapacitu školek, škol 
a dalších zařízení. O to více je potřeba tomuto tématu věnovat po-
zornost, když na dveře klepe investor, který plánuje realizovat vel-
ký projekt, který může v několika letech přinést skokové zvýšení 
počtu obyvatel.  Odhad růstu počtu obyvatel se opírá o podklady 
o plánované výstavbě firmy Skanska v Letkách, ale stejně tak i o 
informace od dalších investorů – ať firem či soukromých vlastníků 
pozemků, jež jsou v územním plánu určeny k zastavění. Tyto in-
formace byly dále doplněny o přirozené trendy v růstu populace. 
Výsledkem je odhad tří prognostických modelů, předpovídající 
nízký, střední a vysoký nárůst počtu obyvatel. Nízká varianta po-
čítá s výstavbou méně než poloviny plánovaných projektů, vysoká 
naopak s výstavbou všech. Střední varianta, dle zkušeností zho-
tovitele ta nejvíce pravděpodobná, počítá s výstavbou přibližně  
70 % připravovaných projektů. Střední varianta nám říká, že může-
me očekávat výstavbu přibližně 400 bytových jednotek (ať ve for-
mě bytů či RD), s tím spojené přistěhování 800 obyvatel a celkový 
nárůst 920 obyvatel. To není jistě malé číslo. Stejně tak důležité 
jsou ukazatele nárůstu v jednotlivých věkových kategoriích, které 
jsou důležité pro plánování kapacit MŠ a ZŠ. Výsledkem je potřeb-

nost výstavby dvou tříd MŠ a čtyř učeben ZŠ. Obojí přinese otáz-
ku, zda rozšiřovat kapacitu stávající MŠ, či postavit novou. Zda se 
další třídy vejdou do budovy ZŠ a zda bude kapacitně postačovat 
jídelna a družiny. To vše, ať bude rozhodnuta jakákoli varianta řeše-
ní, bude znamenat velké investiční nároky. Kde na tyto stavby vzít 
peníze? Domnívám se, že férovým řešením je financování těchto 
staveb investory, kteří tuto potřebu vyvolají. Nastavení takových 
pravidel je jednou z náplní výboru rozvoje města. 
Celou demografickou studii naleznete na stránkách města v sekci 
Město/Strategický plán.

Vývoj počtu obyvatel dle 3 prognostických modelů:

Doc. Ing. Vít Penížek, Ph.D., 
místostarosta 

KOLIK NÁS BUDE V ROCE 2032?
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23. března 2019 se v libčickém kulturním domě konal již 14. Městský ples, kde k  tanci i poslechu hrál skvělý Top Band Jana Smolíka se svými dvěma 
sólistkami. V řadách muzikantů nechyběl nám všem dobře známý baskytarista Vladimír Kliment, ředitel ZUŠ. Výčet známých osobností v našem 
městě na jevišti tím ale nekončí, neboť moderátorského mikrofonu se chopila Mirka Dámcová, jež učí v  ZUŠ zpěv a hru na klavír, a kromě toho vládne 
kultivovaným mluveným slovem i zjevem. A můžeme pokračovat, neboť zpestřením večera byl vynikající Saxofonový orchestr ZUŠ pod vedením Jiří-
ho Zelenky. S Top Bandem si s chutí a energií sobě vlastní zazpívala herečka a muzikálová zpěvačka Daniela Šinkorová, která nenechala nikoho sedět.
A ti, kteří si přeci jen potřebovali odpočinout, měli možnost poslouchat skvělou muziku a zároveň na velkoplošné LED obrazovce sledovat umělecky 
zpracovanou projekci fotografií z předchozích plesů. Toto unikátní dílo jen pro náš ples sestavili Martin Maleček a Lukáš Kovář z firmy AV Screen. 
Nechybělo předtančení latinsko-amerických tanců v podání tanečního klubu Astair a samozřejmě tombola. 
Hudba, tanec a sváteční šaty – to vše patří k tradičním tanečním zábavám. Pravdou je, že pamětníci, kteří byli v minulosti svědky plesů 
v tak přeplněném kulturním domě, že nebylo doslova kam šlápnout, by byli stejně jako já zklamáni poměrně nízkou účastí, ale je jiná 
doba. Nabídka společenského vyžití je pestrá a lidé si mají z čeho vybírat. Ti, co si letos vybrali 14. Městský ples, se dle svých slov dobře 
bavili, a o to nám šlo na prvním místě.             Text a foto: Hannah Bartíková

14. MĚSTSKÝ PLES



- 6 -

Poradní orgány libčického zastupitelstva se od letošního roku roz-
rostly o nově vytvořený výbor rozvoje města. Výbor se podařilo 
ustanovit na prosincovém jednání zastupitelstva, bohužel si nikdo 
z přítomných v danou chvíli neuvědomil, že je nutné tomuto no-
váčkovi ve struktuře městské samosprávy schválit pověření. Nový 
výbor není, na rozdíl od výboru finančního nebo kontrolního, po-
vinně zřízený ze zákona a nemá proto automaticky zákonem urče-
ný rámec pro svou práci, úkoly jej musí pověřit zastupitelstvo.
Nezahálíme
Pro zastupitelstvo jsme proto nejprve připravili návrh základní-
ho pověření, jaké problematice by se měl výbor věnovat. Osnovu 
pověření tvoří tematické okruhy uvedené z velké části v důvodové 
zprávě ke zřízení výboru. Pověření předložíme v dubnu zastupitel-
stvu a požádáme jej o schválení. Dlužno podotknout, že nečeká-
me, až bude náplň činnosti výboru schválena, intenzivně pracovat 
jsme začali hned v lednu a nezabývali jsme se jen organizačními 
záležitostmi. Od začátku jsme se zaměřili na aktuální témata, která 
hýbou Libčicemi, a budou muset být v nejbližší době intenzivně 
řešena. Na prvním místě je samozřejmě projekt společnosti Skan-
ska.
Jednání se táhne
Jednání se zástupci Skansky o projektu obytné zástavby Park Ci-
helka v prostoru bývalého hliníku se vedla již celý loňský rok. Nový 
výbor proto na tato jednání navázal a již v lednu jsme se se zástupci 
Skansky setkali, abychom zjistili, v jaké rozpracovanosti se projekt 
nachází. Projektová dokumentace pro první etapu výstavby je do-
končená. K projednání žádosti na stavebním úřadě však investor 
potřebuje mít uzavřenou smlouvu s městem. V této smlouvě musí 
být zakotveny jasné podmínky, za jakých bude možné nový pro-
jekt napojit na místní komunikace a městské inženýrské sítě, stejně 
tak bude obsahovat další závazky investora plynoucí z nárůstu po-
čtu obyvatel města v souvislosti s projektem. Všichni členové vý-
boru jsou si vědomi, že nová výstavba přinese na jedné straně jisté 

oživení města díky nově příchozím, na straně druhé se však určitě 
objeví vyšší nároky na městskou infrastrukturu, které nelze pone-
chat pouze na bedrech města. A právě o tom se nyní vedou jednání.
Jasná pravidla především
V Libčicích však nejsou k zástavbě určené pouze pozemky Skan-
sky. Zastavitelných byť menších rozvojových lokalit je v Libčicích 
více. Podle demografické studie, kterou si město v rámci projektu 
strategického plánování nechalo vypracovat, se ve střední a zatím 
nejpravděpodobnější variantě postaví v Libčicích do roku 2032 
zhruba 400 nových bytů a s nimi přibude přibližně 800 nových 
obyvatel. Proto si výbor stanovil další důležitý cíl, a to připravit 
pro zastupitelstvo města návrh pravidel pro investory. Pravidla by 
měla zakotvit předpokládanou spolupráci vlastníků těchto lokalit 
na rozvoji občanské vybavenosti, inženýrských sítí i komunikací, 
protože s nárůstem počtu obyvatel přirozeně porostou nároky na 
kapacitu městské infrastruktury.
Po prvních schůzkách výboru je zřejmé, že témat k rozvaze a ře-
šení je hodně, stejně tak úkoly, které stojí před námi, nejsou jed-
noduché. Jejich úspěšné dovedení do cíle však může Libčicím  
v budoucnu výrazně pomoci. Věřím, že i díky spolupráci s ostatní-
mi výbory zastupitelstva, bude většina materiálů výboru rozvoje 
důkladně prodiskutována a najde širokou podporu 
uvnitř zastupitelstva.

Ing. Petra Pelešková,
předsedkyně výboru rozvoje města

Úkoly výboru pro počáteční období:
- příprava pravidel pro investory
- projednání smlouvy se Skanskou
- návrh vlastníků v lokalitě nad koupalištěm na spolupráci
- nová komunikace z Nám. Svobody – šířka, chodník, zeleň, 

dopravní řešení.
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Skanska Reality je součástí stavební skupiny Skanska s kořeny ve Švéd-
sku. Jako společnost máme dlouhodobě nastavenou vysokou laťku v ob-
lasti práce a firemních hodnot. Už více než dvacet let vyvíjíme rezidenční 
projekty i na českém trhu. Znamená to, že pořídíme pozemek, navrhne-
me na něm a pak i zrealizujeme bytovou výstavbu. Vlastní byty i sami 
prodáváme v našem prodejním centru v pražském Karlíně. Pozemek, kte-
rý jsme nabyli v Libčicích, počítá s výstavbou bytových a řadových domů 
pod názvem Park Cihelka.
Kolik bytů v něm vyroste?
Park Cihelka je koncipován do více etap výstavby. V první etapě, která 
začne už koncem letošního roku, vyrostou tři domy s 57 byty zhruba pro 
120 nových obyvatel. Ti by se měli do nového stěhovat začátkem roku 
2022. V dalších etapách v horizontu deseti let by mělo přibýt okolo 200 
bytových jednotek v bytových a řadových domech. Naší zkušeností je, že 
až třetina obyvatel, která najde nový domov v našich bytech, jsou mladé 
rodiny z blízkého okolí, které chtějí do většího, nebo naopak lidé ve vyš-
ším věku, kterým dospěly děti a oni hledají menší bydlení. Z dosavadních 
reakcí občanů víme, že by tomu tak mohlo být i v Libčicích. 
Příliv nových obyvatel s sebou nese určitá úskalí pro stávající lokalitu. 
Máte je nějak ošetřena?
Nová výstavba znamená pro stávající obyvatele mnoho otazníků a obav. 
Předně je to strach ze samotného procesu výstavby. Nejnáročnější čás-
tí jsou počáteční výkopové práce a práce na hrubé stavbě. Skanska je  
v tomto ohledu velmi striktní při jednání se svými subdodavateli, kontro-
lujeme, zda práce nepřekračují povolenou hranici hlučnosti a prašnosti, 
velmi dbáme na bezpečnost stavby i jejího okolí, hlavně příjezdových 
cest. Práce jsou pečlivě naplánovány tak, aby plynule navazovaly, aby 
zkrátka vše dobře odsýpalo. V lokalitě pak otevřeně komunikujeme vše, 
co by v důsledku stavebních prací mohlo mít na její chod vliv.  
Místní se obávají také přílivu nových obyvatel, především míst ve školních 
zařízeních. Jak k tomu přistupujete?
To je přirozená obava, s kterou pracujeme od samého počátku plánová-
ní projektu. V Libčicích konkrétně projednáváme se zástupci města výši 

příspěvku, kterým chceme podpořit rozšíření kapacity základní i mateř-
ské školy. Věříme, že nová výstavba tu pomůže rozvoji nových obchůdků  
a služeb, které využijí i starousedlíci. 
Důležitým tématem je i doprava a parkovací místa. 
Pro první etapu využijeme stávající komunikaci, která plně vyhovuje 
pro zamýšlený počet nových obyvatel, a očekávaného počtu aut, které  
s nimi do města „přijdou“. Další etapy pak dopravně město úplně obchá-
zejí tím, že výjezd z areálu bude napojen přímo do ulice Turská. Počítáme 
se zajištěním dostatečného množství parkovacích míst, kam mimo jiné už  
v první etapě umístíme veřejně přístupnou nabíječku na elektrovozidla. 
Bude Park Cihelka v něčem jiný než klasické developerské projekty?
Park Cihelka není standardním developerským projektem tak, jak je zná-
me z větších měst. Libčice nejsou Praha, a naše zadání architektům znělo 
zachovat ráz zástavby vhodné pro menší město. Proto volíme kombinaci 
nižších bytových domů a do budoucna i řadových domků. Důraz klade-
me na parkové úpravy. Chceme tu nabídnout zajímavé prvky pro budou-
cí i stávající občany Libčic – hřiště, nové trasy pro  pejskaře, koutky pro 
odpočinek i zábavu. 
Jak se na Parku Cihelka budou podílet studenti ČVUT?
Stejně jako u dalších našich projektů jsme už v počátku přizvali ke spolu-
práci také studenty fakulty architektury ČVUT, kteří v rámci svého stu-
dijního programu navrhnou zajímavý prvek, který má sloužit jako místo 
zatraktivnění pro turisty i pro místní obyvatele. Uvidíme, co z jejich ná-
vrhů vyjde. Zatím jsme viděli návrhy typu dočasná rozhledna, vyhlídka, 
místo pro grilování apod. Občané Libčic mohou jejich pokroky sledovat 
na Instagramu pod názvem „Libové Libčice“. 
V rámci programu Design & Build studenti pod vedením docenta Dali-
bora Hlaváčka stavbu navrhnou a v létě na pozemku také sami postaví. 
Ještě před tím však vysokoškoláci zmíněný prostor 6. dubna 2019 u příle-
žitosti akce Ukliďme Libčice pořádně vyčistí. 
                                                     

Mgr. Renata Vildomcová,
ředitelka marketingu a komunikace, Skanska Reality a.s. 

PARK CIHELKA
V okolních obcích již několik let bují nová výstavba, Libčicím se však do-
posud vyhýbala. To se brzy změní. Na kraji města připravuje nový bytový 
areál Skanska Reality. Společnost a její záměr – budoucí areál Park Cihelka 
- představil pro Libčické noviny její generální ředitel ing. Petr Michálek.
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Výdaj za 3 miliony
V rámci rozpočtového opatření č. 1 roku 2019 byla zastupitelstvem 
města mimo jiné schválena položka s označením “oprava asfaltové-
ho povrchu na sídlišti Sahara u č.p. 705” s očekávaným výdajem do 
výše 3 mil. Kč. Jedná se o rozsáhlou plochu společného veřejného 
prostranství, do kterého směřují okna desítek domácností na Staré 
Sahaře a přes který denně procházejí stovky lidí žijících v horní části 
sídliště na tzv. Nové Sahaře. Veřejné peníze tak bezpochyby poputu-
jí do veřejného prostoru značného významu. Jeho výsledná podoba 
přímo ovlivní úroveň této oblasti na dalších minimálně deset let.
Asfalt za asfalt 
K tomuto záměru se již zpracovává projektová dokumentace,  
a protože patřím mezi obyvatele sídliště, velmi mne zajímá finál-
ní podoba tohoto prostoru. Proto jsem se dotázal pana tajemníka 
Dědiče a technika správy majetku města pana Čermáka na to, jaké 
k tomuto záměru města proběhlo zadání. Po dvou urgencích a cel-
kově po měsíci od položení takto jednoduchého dotazu, jsem ob-
držel odpověď, že má jít jen o výměnu povrchu. Tedy zničený asfalt 
výměnou za nový asfalt s řádným svedením povrchových vod. To 
je ale dle mého názoru řešení bez jakékoliv nové přidané hodnoty 
pro obyvatele sídliště a celého města. A byla by to zbytečně pro-
marněná příležitost, když už se s tímto prostorem pracuje.
Jak by to dělal LOS?
Ano, nový asfalt určitě bude vypadat lépe než ten starý zničený. 
Správný svod povrchové vody sníží budoucí opotřebení povrchu - 
to je také žádoucí. Ale k tomuto záměru není v tuto chvíli jakkoliv 
doplňováno, že by mělo proběhnout také nějaké doplnění zeleně, 
keřů, realizace smysluplných parkových úprav, organizace parko-

vání či doplnění městského mobiliáře apod. Jednoduše novinek, 
které by místu vtiskli novou tvář a život. Takto by k tomuto i k ja-
kémukoliv dalšímu významnému veřejnému prostoru přistupoval 
Libčický občanský spolek LOS a ke zpracování základní koncepce 
prostoru bychom přizvali některého z architektů, kteří ve městě 
buď žijí, nebo pro město již pracovali a znají ho.
Nabídka spolupráce odmítnuta
Cílem mého článku není poukázat jen na to, že dle dosavadního 
průběhu příprav tento záměr zatím nedokáže sídlišti přinést za 
cenu 3 mil. Kč nic významně nového, nýbrž chci s jeho pomocí ve-
řejně upozornit na možnost jít v řešení tohoto prostoru dál. Nemu-
sí jít jen o výměnu asfaltu za asfalt, otevírá se příležitost zkultivovat 
celé veřejné prostranství. Toto místo si zaslouží více pozornosti. 
Aktivní spolupráci při hledání hodnotnějších řešení pro tento pro-
stor jsem oběma pánům z městského úřadu nabídl, ti ji prozatím 
odmítli. I nadále fandím této části sídliště, aby získalo 
atraktivnější vzhled.

Ing. Roman Šebl, 
zastupitel za LOS

SÍDLIŠTĚ NA STARÉ SAHAŘE SE DOČKÁ NOVÉHO ASFALTU
TENTO PROSTOR BY SI OVŠEM ZASLOUŽIL VÍCE POZORNOSTI A PÉČE.
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Péče o veřejný prostor je dlouhodobá a promyšlená činnost
Stará Sahara je libčické sídliště, které pro nás libčické občany má 
osobité kouzlo, zejména pro jeho zasazení do severozápadního 
svahu. Nutno připomenout pro nové občany města, že sídliště  
s názvem Sahara máme zde dvě. Nová Sahara, která má jiný cha-
rakter a jiné problémy, není předmětem tohoto článku. Co se týká 
péče o veřejný majetek, platí stejná pravidla i pro Novou Saharu. 
Péče o veřejný prostor sídliště je promyšlená a dlouhodobá. Stará-
me se jak o údržbu veřejné zeleně, tak o chodníky a silnice. Velkou 
pozornost věnujeme i péči o dětská hřiště v lokalitě. Dlouhodobě 
sledujeme problematiku nakládání s komunálním odpadem a při-
stoupili jsme k realizaci polo podzemních kontejnerů, což přináší 
jistě vyšší úroveň služby pro občany. V minulosti jsme provedli 
rekonstrukci všech místních komunikací na Sahaře včetně dalších 
komunikací, které do sídliště přivádí dopravu (Zahradní a Na vr-
chách). Tyto investice města byly vždy spojeny s potřebnými opra-
vami inženýrských sítí (voda, kanalizace atp.) Kde bylo potřeba, 
bylo opraveno i dopravní značení.
Jak probíhá realizace investice města?
Správa majetku sleduje technický stav svěřeného majetku, spolu-
pracuje se správci sítí a také i na podkladě podnětů občanů zařadí 
pro zpracování návrh do investiční komise města. Investiční komise  
o realizaci návrhu rozhodne a postoupí záměr finančnímu výbo-
ru. Návrh investice je pak projednán v radě města a je postoupen 
k rozhodnutí zastupitelstvu města. Ve všech výše uvedených kro-
cích byl záměr „oprava asfaltového povrchu na sídlišti Sahara u č.p. 
705” schválen. Tento záměr má samozřejmě zadánu ke zpracování 
i příslušnou dokumentaci k provedení akce.
Proč vlastně opravu asfaltového povrchu na sídlišti Sahara u 
č.p. 705 děláme?
V prvé řadě dojde k opravě splaškové kanalizace. Stav, kdy ne vi-
nou města dochází několikrát ročně k vytékání splašků na povrch 
do oblasti dětského hřiště a přilehlých travnatých ploch, je nežá-
doucí a z pohledu hygieny nemožný. Tento stav kanalizace v oblas-

ti sídliště Stará Sahara je pozůstatek nesprávné likvidace bývalého 
septiku a různých nesprávných propojení odtoků z jednotlivých 
domů do sítě splaškové kanalizace. Dalšími důvody jsou – celko-
vá zastaralost a degradace asfaltového povrchu v průběhu let, ne-
správně odvedené povrchové vody. I změna kontejnerů na uklá-
dání tříděného a komunálního odpadu za polo podzemní odhalila 
zničenou část plochy po manipulacích s původními. 
Myšlenka využití prostoru pro park a zeleň je sice lákavá, ale nej-
větší snahou je zachování parkovacích míst pro automobily obča-
nů žijících na sídlišti. Víme, že je počet míst dnes již nedostatečný  
a nejde dále rozšiřovat. V minulosti se při projektování používal 
jiný výpočtový klíč na počty parkovacích stání k bytům, nežli dnes, 
kdy se počet automobilů na rodiny zvýšil. Není možné při posu-
zování problematiky parkovacích míst na Sahaře míchat „hrušky 
s jablky“. Město se soustředilo v letošním roce na řešení a opravu 
plochy a kanalizace, jak je uvedeno výše. Řešení mobiliáře a do-
plnění zeleně jsou následné kroky v dalších letech. Nelze všechny 
prostředky na investice města v jednom roce soustředit na jedno 
místo a ostatní problémy nechat stranou.
Co je možné a co nikoli
Možné je popsáno výše.  Nemožný je způsob nahlížení na investič-
ní problematiku města očima pisatele článku, zastupitele za spolek 
LOS. Proč? Zejména proto, že je nepřijatelné po řádném projed-
nání investice ve všech etapách řízení napadat úkol města diletant-
ským článkem v novinách. Příslušný zastupitel za LOS nevěděl, že 
uvedený úkol se řešil v komisi, radě, výboru a zastupitelstvu? Tím-
to přístupem je degradována práce na úkolu v celém 
jeho cyklu. Město je povinno se o svěřený majetek sta-
rat s péčí řádného hospodáře a bude tak činit i nadále.

Ing. Pavel Bartoš, MBA 
starosta

Jaroslav Čermák,  
správa majetku města

OPRAVA ASFALTU NA STARÉ SAHAŘE
(reakce na článek Ing. Romana Šebla na str. 8)
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11. března 2019 se v Kotelně uskutečnilo autorské představení ce-
lého tanečního oboru ZUŠ Libčice nad Vltavou Alenka v říši snů. 
Součástí představení bylo 96 žáků tanečního oboru.
Na hudební složce projektu se podílela paní učitelka Kateřina 
Judová, která pro nejmenší děti zahrála spolu se svojí kytarovou 
třídou úvodní taneční pásmo Od jara do zimy v životě malé Alen-
ky (Štěpánka Štrosová). Velkou mírou se podílel i vyučující kla-
víru Daniel Fiedler, který vytvořil autorskou hudbu pro žáky TO 
od druhého ročníku až po nejstarší tanečnice. Zvukové nahráv-
ky, které rámovaly jednotlivé scény - obrazy, jsme nahráli přímo  
v hodinách. Pan učitel Jiří Šimek, který vyučuje hru na elektrickou 
kytaru, mi poté pomohl autorskou hudbu a text spojit do jedné 
nahrávky, která byla dlouhá osmdesát minut.

O výtvarnou složku se postarali žáci výtvarného oboru pod ve-
dením Dáši Chladové. Vytvořili velké karty červené královny 
(Kristýna Karasová). Dospělá tanečnice Karolína Němcová spo-
lu s dalšími „dospělačkami“ a staršími žákyněmi vytvořily scénu 
Červeného města a Karolína také zajistila čtverce od firmy Epoli. 
Tímto bych ráda poděkovala za sponzorský dar, který sloužil jako 
šachovnice pro živé figurky. Těmito figurkami proti sobě hrály 
červená královna s bílou královnou (Eliška Petržílková). Další dů-
ležitou rekvizitou byly igelity pro časovou mlhovinu, noviny do 
červeného města, stříbrná perla pro její oživlou podobu (Rebeka 
Klimentová), Alenčina modrá konvička na květiny (Alenky: Ště-
pánka Štrosová, Marie Cinegrová, Aneta Musilová, Kristýna Trefi-
lová a Alena Trefilová), křídla pro motýla (Lenka Vašicová), malé 

ALENKA V ŘÍŠI SNŮZUŠ
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Ve dnech 18. 2. - 22. 2. 2019 se na naší škole konal už 2. ročník projektu Edison. Navštívili nás cizinci z Turecka, Indie, Ukrajiny, Gambie 
a Číny. První dny jsme se dozvídali o kulturách těchto cizích zemí, další dva dny byly více odpočinkové a plné legrace. Například s Bel-
lem z Číny jsme všichni hráli basketbal, Indku Swati s přezdívkou Panda jsme učili česká slova a s Bohdanem z Ukrajiny jsme tancovali 
ukrajinský lidový tanec „Hopak“. 
Týden jsme zakončili výletem do Prahy, kde jsme seznamovali s českými kulturními památkami naopak my cizince.
A co jsme si z projektu Edison odnesli? Procvičili jsme si angličtinu v praxi, zbavili se ostychu mluvit cizím jazykem, poznali kulturu 
jiných zemí a získali jsme plno hezkých zážitků. Snad můžeme za všechny říct, že to byl prostě super týden.

Kateřina Pospíšilová a Nella Bicanová, žákyně 9. třídy

EDISON 2019

karty (hlavní karta Karolína Musilová), modré šátky a další. Díky 
těmto věcem bylo představení úplné a musím říci, že tanečníci si  
s pomůckami poradili skvěle!
Představení mohlo proběhnout v industriálních prostorách Kotel-
ny, a to díky Andree Hoffmanové a finanční podpoře zřizovatele 
školy - města Libčice nad Vltavou. O nasvícení, zvuk a elevaci se 
postarala firma Mass – Milan Andrle. Tanečníci využili dvě boční 
zástěny jako zázemí, kde schovávali i rekvizity (červené město, ša-
chy, šátky, karty) a mladší tanečníci seděli připraveni v kostýmech 
mezi diváky na koberci a netrpělivě čekali na svůj výstup. Pro ta-
nečníky byla velká výzva zapamatovat si, kde mají mít jednotlivé 
rekvizity a kostýmy na převlečení do dalšího obrazu. Tanečníci od 
čtvrté třídy tančili dvě až tři choreografie a nejstarší dva ročníky 
strávily na jevišti možná i čtyřicet minut. Účinkující tančili, žili 
svoji roli a přestavovali jednotlivé scény, to vše v jednom toku na-
hrávky. Obdivuhodný výkon!
Vizuální podoba plakátu a programu byla vytvořena díky fotogra-
fiím bývalé žákyně tanečního oboru a nynější studentky fotogra-
fické školy Veroniky Formánkové. O vytvoření plakátu se postaral 
Jan Švarc a program zhotovila Karolína Belyušová. Z tohoto před-
stavení existuje i videozáznam, který vznikl díky panu učiteli LDO 
ZUŠ Jaroslavu Hejnicovi. Fotografie z představení zachytili Vero-
nika Frománková a Vojtěch Juda.
Přípravy tohoto projektu sahají už do minulého školního roku 
2017/2018, kdy byla vytvořena vize a prvních dvacet minut pro-

jektu Alenka v říši snů, na kterém se podílely nejstarší tři ročníky. 
Tento rok bylo mým cílem vytvořit dílo, na kterém by se podílel 
celý taneční obor. Bylo potřeba vymyslet, co se v kouzelné říši 
stane, když do ní Alenka skočí podruhé. V listopadu jsme s dětmi 
měli hotový celý koncept. Poté následovala konzultace s Danielem 
Fiedlerem ohledně hudby na jednotlivé obrazy. Jako bývalá šachis-
tka jsem do představení nemohla nezapojit šachovou partii. Můj 
otec mi našel vhodnou šachovou partii, která byla příčinou celého 
sváru obou královen.
V prosinci a v lednu jsme dotvářeli scénografii. Poté jsme byli nu-
ceni přesunout termín představení na březen kvůli velké nemoc-
nosti dětí a inkubační době žloutenky. Po jarních prázdninách 
proběhly dvě intenzivní generální zkoušky v kulturním domě, aby 
se tanečníci seznámili se všemi scénami, přechody a přestavbami. 
Během toho se vše organizovalo, zařizovalo a dokončovalo. Pro 
mě a myslím si, že i pro celý taneční obor bylo toto představení 
vrcholem letošního školního roku. Děkuji všem a opravdu si vážím 
veškeré pomoci!
„Celý kouzelný svět žil dál v nevědomosti. Jak to celé mohlo jinak 
dopadnout. To věděla jenom Alenka, perla a Motýl. Pro tentokrát 
to dobře dopadlo, ale příště to bude jenom na nás, aby náš svět byl 
tak krásný, jak si ho představujeme ve snech.“ 
(závěrečný text z představení Alenka v říši snů)

Lucie Charouzová, 
pedagog tanečního oboru ZUŠ Libčice nad Vltavou

ZŠ
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JEDEN DEN V KULÍŠKU

Když se řekne lesní školka, mnozí si představí plot a za ním mladé 
stromečky. Pokud se řekne lesní klub, někteří si představí zájmový 
kroužek mladých přírodovědců. V Libčicích už pátým rokem pů-
sobí lesní klub Kulíšek Libčice. Co to tedy je? Lesní mateřská škola 
je alternativou k běžné mateřské škole a je registrována u MŠMT, 
kdežto podobně fungující lesní klub u ministerstva registrován 
není. 
Pojďme se tedy podívat, jak to v takovém lesním klubu vypadá. Po-
kud projdete vzhůru ulicí Lesní, ocitnete se v bezprostřední blíz-
kosti Chýnovského háje. To je místo, kde se nachází naše zázemí. 
Přivítá vás teepee a maringotka s blátivou kuchyňkou. Zde se ráno 
děti scházejí, pověsí si batůžek na věšáček a běží si hrát. Pro své 
hry mají k dispozici mimo jiné kuchyňku, pískoviště a hlínoviště. 
Kolem půl deváté, když se všechny děti sejdou, všichni zazpívají: 
„Za ruce se pochytáme, velké kolo uděláme, ručičky si podáváme, 
protože se rádi máme.“ Všechny děti i jejich tři dospělí průvodci-
pedagogové se chytí v kruhu za ruce a zdraví se s plyšovým sovím 
maskotem Kulíškem, který všechny osloví jménem a pohladí po 
tváři. Potom si povídáme, zpíváme, tleskáme, počítáme, cvičíme 
nebo si hrajeme s padákem, podle toho, jaký je zrovna program. 
Ten se každý týden věnuje jinému tématu – probíráme například 
povolání, lidské tělo, vesmír nebo jednotlivé svátky. Následně 
si zazpíváme: „Batůžky si nasadíme a na cestu vyrazíme.“ Děti si 
vezmou své batůžky se svačinou a náhradním oblečením a jdou ze 

sebe udělat sochu, aby mohly být spočítány. Je čas vyrazit do lesa. 
Cestou zkoumáme novinky v lese, co nového vyrostlo a podobně. 
Jeden z průvodců táhne kárku, na které jsou naloženy kempingové 
stolečky, plachta, karimatky, kanystr s vodou a lesní batoh s nejrůz-
nějšími nástroji.
Když Kulíšci dojdou na místo, kde budou tábořit, dospělí rozdě-
lají na zem plachtu a děti na ní rozkládají a staví stolečky. Svačinka 
může začít. Každý si otevře svůj batůžek a vyndá pití i svačinu. Po 
svačince si děti jdou hrát do lesa. Můžou používat lopatky, kladív-
ka, výsuvné pilky, lano, škrabky či nožíky. Kulíšci rádi staví lesní 
domečky, opracovávají klacíky, hrají na schovávanou a nejrůznější 
lesní hry. Při práci s nebezpečnými nástroji jim samozřejmě vždy 
asistují dospěláci. To, že děti tráví celé dopoledne v přírodě, nezna-
mená, že je míjejí výtvarné činnosti. I v lese se dá malovat, kreslit 
a tvořit z nejrůznějších materiálů. Aby se děti neztratily, musejí 
dodržovat tzv. „očíčkové pravidlo“, které jim ukládá, že si v terénu 
musejí hlídat, aby viděly na dospělého průvodce. I hraní s klacky 
má svá pravidla – taková, aby nikdo nebyl zraněn. 
Na poledne se Kulíšci vracejí do svého zázemí na oběd. Ten pro-
bíhá v zahradním domku u stolečků. Vaří nám firma Bionea, která 
dováží jídlo v termoboxu. Po obědě jdou děti odpočívat do útulné 
maringotky, kde má každý svůj spacák. Po ukolébavce jeden z prů-
vodců čte pohádky. Maličcí usnou a větší děti, předškoláci, jdou 
zpět do zahradního domečku, kde probíhá jejich příprava na školu. 
Pokud se něco nového zvládnou naučit, můžou si vybarvit políčko 
v sebehodnotícím obrazci kompetencí ve tvaru sovičky.
A už je potřeba probudit spící dětičky a servírovat odpolední sva-
činu, při jejíž přípravě se střídají jednotlivé rodiny. S plnými bříšky 
Kulíšci vybíhají ven a jdou si opět hrát. Zaskákat si na trampolíně, 
zhoupnout se na houpačce, pohrabat se v blátíčku, postavit hrad  
z písku nebo pohonit se s kamarády. Do čtvrté hodiny odpolední 
si chodí rodiče pro své děti, které občas ani nechtějí domů. Vždyť 
si tak málo pohrály...
Pokud by si chtěl někdo zažít dopoledne s Kulíšky na vlastní kůži, 
srdečně ho zveme na dny otevřených dveří, které se konají 15.  
a 17. dubna 2019 od 8:30 v zázemí lesního klubu Kulíšek Libči-
ce. Více informací na kuliseklibcice.netluk.cz nebo mailové adrese  
evycce@seznam.cz.                                                                Text: Eva Víšková
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Sezóna začala a my se vypravili do Středokluk na soutěž v uzlové 
štafetě. Tentokrát jsme moc nezazářili, a tak máme příští rok co 
napravovat. Ale už koukáme dál do sezóny a připravujeme se na 
požární útoky, které proběhnou zde v Libčicích na náplavce 27. 4. 
2019. Hadi a Hadice pilně cvičí, aby výsledek byl co nejlepší, a těší 
se na vaši podporu.

Pavel Mach, vedoucí mládeže SDH Libčice

HADI A HADICE



PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většinu automobilů ve spolupráci se značkový-
mi i neznačkovými dodavateli. Naši hlavní do-
davatelé jsou: AŠ FINANCIAL, AUTO KELLY, 
APM, ACI, ELIT, INTER CARS, MG PARTS, 
SPEI SERVIS, STAHLGRUBER, STUALARM 
a další. Po dohodě zajistíme i originální ná-
hradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Pavel Ondrák, 731 151 343

www.autohouser.cz

Řešení úlohy z březnových LN:
1. Vg4 – Vd2  2. Kf7 – Vf2+ 3. Ke6 – Ve2 + 4. Kf6 – Vf2+ 5. Ke5 – Ve2 + 
6. Ve4 a bílý postaví dámu.

ŠACHOVÝ KOUTEK

B mužstvo dohrálo Regionální přebor s tímto výsledkem: 4 vítězství, jed-
na remíza a 4 prohry.
Zápasy hrají 8 členná družstva. Nejúspěšnějším hráčem byl Havlík Josef 
se ziskem 5,5 bodu, když 4x vyhrál, 3x remizoval a 1x prohrál.
Konečná tabulka
 1. Sokol Buštěhrad A 22 bodů
 2. ŠO TP NOVA Kladno 21
 3. ŠK Kladno B 21
 4. ŠK Velvary 17
 5. ŠK Liběhrad Libčice B 13
 6. TJ Hostivice B 12
 7. Český Lev Kolešovice C 11
 8. ŠK Zlonice   6
 9. TJ Kralupy C   4
 10. Sokol Buštěhrad B   3                                             Vladislav Tyban

PRODEJ SLEPIČEK
Drůbež Červený Hrádek

opět prodává slepičky našeho chovu typu

TETRA HNĚDÁ
DOMINANT

ve všech barvách

GREEN-SHEEL
typu Araukana 

Stáří: 14 - 19 týdnů.
Cena: 159 - 209 Kč/ks dle stáří.

Prodej:

12. dubna 2019 
16. května 2019

v 10 hodin
Libčice nad Vltavou u kulturního domu.

Výkup králičích kožek
- cena dle poptávky

Bližší informace: Pondělí - Pátek 9.00 - 16.00 
na tel.: 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840
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podepsaní autoři. Náklad 1600 ks, zdarma, roznáška prostřednictvím České pošty do všech libčických domácností. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

Spočítáš, kolik je na obrázku různých kuřátek, zajíců a malovaných velikonočních vajíček (nezáleží 
na barvě, ani velikosti)? Ke každému obrázku napiš správné číslo.

A ještě tu máme pár obrázků – do horního jeden z nich nepatří. Najdeš ho?



PLÁNOVANÉ UZAVÍRKY V NAŠEM OKOLÍ


